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ΚΥΡΙΑΚΗ 21 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2018 (Ζακχαίου Λουκ. ιθ΄ 1-10) 

Χριστοεπιθυµία – Χριστοσωτηρία 

 ‘Ἐζήτει ἰδεῖν τὸν Ἰησοῦν τίς ἐστι’. 

 Όλοι µας, αγαπητοί χριστιανοί, στη ζωή µας έχουµε διάφορες επιθυµίες.  Άλλες από 

τις επιθυµίες είναι θεάρεστες και άγιες.  Άλλες είναι ουδέτερες και αχρωµάτιστες.  Άλλες 

είναι εγωιστικές και άρα κακές και αµαρτωλές. 

 Πριν από την πτώση των πρωτοπλάστων, στις ψυχές των ανθρώπων, υπήρχε µόνο µια 

επιθυµία.  Η επιθυµία να είναι µαζί µε το Δηµιουργό τους.  Η επιθυµία, στην ψυχή τους να 

υπάρχει η Χάρη του Θεού.  Να νοιώθουν τη στοργική παρουσία του Πατέρα.  Την αγάπη, τη 

ζεστασιά και την ασφάλειά Του.  Όπως ακριβώς το µικρό παιδί στην αγκαλιά της µάνας του. 

 Μετά την πτώση, κοµµατιάστηκε η επιθυµία και από τότε οι άνθρωποι, επιθυµούµε 

πολλά πράγµατα.  Αυτές οι επιθυµίες είναι η αιτία για όλες τις διαµάχες, για όλα τα κακά, 

σύµφωνα µε το λόγο του Θεού.  Γράφει ο Αδελφόθεος Ιάκωβος στην επιστολή του: 

‘Επιθυµείτε και δεν έχετε αυτό που επιθυµείτε.  Και πάνω στην επιθυµία σας να το 

αποκτήσετε, µπορεί να φθάσετε ακόµη και µέχρι το φόνο.  Φθονείτε και επιθυµείτε µε 

εµπάθεια και δεν µπορείτε να επιτύχετε αυτό, που επιθυµείτε.  Και το αποτέλεσµα είναι ότι 

καταλήγετε σε συγκρούσεις και σε εχθρικές καταστάσεις.  Και δεν έχετε αυτά που θέλετε, 

διότι δεν ζητείτε από τον Θεόν µε πίστιν, ό,τι είναι καλό και ωφέλιµο για σας.’  (Ιακ. δ΄ 2).  Οι 

επιθυµίες των ανθρώπων είναι η αιτία της δυστυχίας τους.   

 Στην ψυχή του πρωταγωνιστή του σηµερινού ευαγγελίου κυριαρχούσε η εγωιστική 

επιθυµία του   πλουτισµού.  Ο Ζακχαίος, που το όνοµά του στα ελληνικά σηµαίνει 

‘περιστέρι’, κάθε άλλο παρά άσπρο περιστέρι ήταν, µάλλον µαύρο κοράκι.  Αρχιτελώνης που 

κατάκλεβε, που έπινε κυριολεκτικά το αίµα των ανθρώπων. 

 Αυτός, ο Ζακχαίος, άκουσε ότι κάποιος σπουδαίος άνθρωπος γυρίζει από πόλη σε 

πόλη, τον ακολουθεί κόσµος, µιλά και θεραπεύει αρρώστους.  Τότε δηµιουργήθηκε, χάριτι 

Θεού, µέσα στην ψυχή του η παράξενη επιθυµία να δει το πρόσωπό του.  Να δει πώς ήταν 



 

 

αυτός ο άνθρωπος.  Δεν ήταν απλή περιέργεια.  Ήταν η αγάπη του Θεού που δούλευε 

σωστικά µέσα στην ψυχή του. 

 Αυτή του η επιθυµία συνεχώς µεγάλωνε.  Ώσπου µια µέρα, στην Ιεριχώ, άκουσε 

φασαρία, ρωτάει και του είπαν ότι ο Ιησούς, ο προφήτης από τη Ναζαρέτ, περνά από την 

πόλη τους. 

  Αµέσως η επιθυµία του να δει το πρόσωπο του Χριστού, φουντώνει και ξεπερνά κάθε 

άλλη επιθυµία.  Ξεπερνά την κοινωνική του θέση.  Ξεπερνά το τι θα πει ο κόσµος. Τρέχει σαν 

µικρό παιδί, υπολογίζει από πού θα περάσει o Χριστός, και καθώς ήταν κοντόσωµος και δεν 

µπορούσε από τη λαοθάλασσα να δει, ανεβαίνει, σαν τον πίθηκο, πάνω σε µια συκοµοριά.  

Και εκεί πραγµατικά σε κάποια στιγµή, είδε τον Ιησού.  Αλλά τον είδε και ο Ιησούς.  Τα 

βλέµµατά τους διασταυρώθηκαν.  Κατάπληκτος ακούει να τον φωνάζει µε το όνοµά του. 

 «Κατέβα Ζακχαίε.  Δεν ικανοποίησα µόνο την επιθυµία σου να µε δεις.  Θα 

ικανοποιήσω και άλλες, βαθύτερες επιθυµίες σου.  Θα έρθω στο σπίτι σου.  Θα φάµε µαζί.  

Θα αγκαλιάσω τα παιδιά σου.  Θα γνωριστούµε.»  Αλήθεια!  Μπορούµε, αδελφοί µου, να 

φανταστούµε τη χαρά του;  Σεισµός γίνεται στη ψυχή του.  Επιθυµούσε να γνωρίσει έναν 

άνθρωπο, όπως νόµιζε, και χωρίς να το περιµένει θα γνωρίσει το ίδιο το Δηµιουργό του και το 

Δηµιουργό του σύµπαντος κόσµου.  Χωρίς να το συνειδητοποιήσει  θα ζήσει στιγµές 

προπτωτικές, σαν τους πρωτόπλαστους στον παράδεισο.  Γιατί αυτός είναι ο παράδεισος.  Να 

βλέπουµε το πρόσωπο του Χριστού.  Να λουζόµαστε στο αιώνιο φως Του. 

 Δεν λέει το ευαγγέλιο τι είπανε στο σπίτι.  Το ευαγγέλιο µιλά µόνο για την αλλαγή.  

Μια αλλαγή ανέλπιστη.  Σωστή µεταµόρφωση.  Αυτή είναι η µετάνοια, αδελφοί µου.  

Μετάνοια δεν είναι ένα συναίσθηµα λύπης, ή αισθήµατα ενοχής για κάτι που κάναµε, ή 

τέλος πάντων κάποια οµολογία µπροστά στον πνευµατικό.  Σίγουρα η οµολογία των λαθών 

µας στον ιερέα, στο µυστήριο της Ιεράς εξοµολογήσεως µετρά, είναι ένα µεγάλο βήµα για τη 

σωτηρία µας. 

 Όµως πραγµατική και ολοκληρωµένη µετάνοια είναι η αλλαγή στη ζωή µας.  Κάτι 

τέτοιο έγινε στο Ζακχαίο.  Το κοράκι έγινε πραγµατικά περιστέρι. Ακούστε την απόφασή του, 

όπως µας τη διασώζει ο ευαγγελιστής Λουκάς στο σηµερινό ευαγγέλιο: ‘Τα µισά µου 

χρήµατα θα τα δώσω στους φτωχούς.  Από τα άλλα µισά θα αποζηµιώσω στο τετραπλάσιο 

όσους αδίκησα’.  Με άλλα λόγια άδειασε το πορτοφόλι του.  Γέµισε όµως η ψυχή του και η 



 

 

ζωή του µε Θεό, χαρά και πραγµατική ευτυχία.   Ο Κύριός µας αναφωνεί ότι στο σπίτι του 

Ζακχαίου έγινε σωτηρία.  Αυτό είναι η σωτηρία.  Το να γίνει σώος, δηλαδή σωστός ο 

άνθρωπος, ολοκληρωµένος.  Οι επιθυµίες οι κοµµατιασµένες να γίνουν µια , η προπτωτική 

επιθυµία του Θεού.  Το να θέλει ο άνθρωπος να σκέφτεται µόνο το Θεό, να λατρεύει µόνο το 

Θεό, να υπηρετεί µόνο το Θεό. 

 Να ευχηθούµε αδελφοί µου, να δηµιουργηθεί στην ψυχή µας η επιθυµία να 

γνωρίσουµε βαθύτερα τον Χριστό.  Ενόψει και της Μεγάλης Σαρακοστής που πλησιάζει.  Γι’ 

αυτό και η Εκκλησία έβαλε αυτό το ευαγγέλιο σήµερα.  Για να προβληµατιστούµε.  Να 

διψάσουµε για Χριστό.  Για να κάνουµε όσα η Εκκλησία εισηγείται για τη Σαρακοστή, µε 

λαχτάρα και προθυµία.  Για να είµαστε έτοιµοι σαν τον  Ζακχαίο να θυσιάσουµε πράγµατα, 

για να δούµε και να συναντήσουµε το Χριστό. 

 Η σχέση µας µε την Εκκλησία δεν θα είναι τότε τυπική.  Δε θα κάνουµε κάποια 

πράγµατα επειδή πρέπει.  Αλλά θα είναι η εκκλησιαστική µας ζωή, µια λαχτάρα να 

απολαύσουµε το Χριστό.  Να γεµίσει ο Χριστός τη ζωή µας µε νόηµα, µε χαρά, µε βαθιά 

ικανοποίηση.  Η µια επιθυµία για τον Χριστό θα καλύψει τις τόσες άλλες εγωιστικές ή έστω 

αδιάφορες επιθυµίες, που τόσο µας βασανίζουν.  Θα πάψουν τότε σύµφωνα µε τον 

αδελφόθεο Ιάκωβο οι συγκρούσεις, οι πόλεµοι, τα µίση και οι χωρισµοί.  Θα βλέπουµε τους 

άλλους ως εικόνες Θεού.  Όπως πραγµατικά είναι. 

 Η ιστορία του Ζακχαίου, µάς δίνει κουράγιο και αισιοδοξία.  Όσο δύσκολη και αν 

φαίνεται η σωτηρία µας, ο Χριστός θέλει και µπορεί να µας τη δώσει.  Αρκεί να 

καλλιεργήσουµε την επιθυµία για να τον γνωρίσουµε βαθύτερα και µε κάθε θυσία να 

αφήσουµε την αγάπη του να γεµίσει την καρδιά µας.  Να επαναληφθεί δηλαδή στη ζωή µας 

η ιστορία του Ζακχαίου.  Αµήν! 

                                                                                           Χρυσόστοµος Παπαδόπουλος 

                                                                                                      Θεολόγος 

 


